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§ 180 Dnr KFKS 2018/3 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar 2018-06-04 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Revisionsskrivelse 2018-05-30 angående 
bygglovshanteringen 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
Svar senast 30 september 2018 

  
Kompletterande information gällande 
Nacka kreatörspool 

 

  

Övrigt 
 

Protokoll KSSU 180522, KSAU och 
KSVU 180522 

 

  
 
- - - - - 
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§ 181 Dnr KFKS 2018/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KS 2018-06-04 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Förordnande av stadsdirektör 
under tjänsteresa 

Stadsdirektör Lena Dahlstedt 2018-05-22 

Förändrade ansvar direktörer Stadsdirektör Lena Dahlstedt 2018-05-21 
   

 
- - - - - 
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§ 182 Dnr KFKS 2015/73-251 

Avtal med Fastighets AB Orminge för del av 
Nybackakvarteret, Orminge 
Markgenomförande och fastighetsöverlåtelse för del av fastighet Orminge 45:1 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunen ska ingå föreslaget markgenomförandeavtal och fastighetsöverlåtelseavtal med 
Fastighets AB Orminge inom del av fastigheten Orminge 45:1, Nybackakvarteret, 
Orminge. 
 

Ärende 
Kommunen anordnade under vår/sommaren 2016 en markanvisningstävling för 
bostadsbebyggelse inom Nybackakvarteret i Orminge. Aros Bostadsutveckling AB vann 
denna tävling för område omfattande cirka 19 500 kvadratmeter bostäder med fri 
upplåtelseform och cirka 150 kvadratmeter lokal. Kommunstyrelsen föreslås nu att teckna 
ett markgenomförandeavtal samt fastighetsöverlåtelseavtal med Fastighets AB Orminge, ett 
bolag som ingår i samma koncern Aros Bostadsutveckling AB. Fastighets AB Orminge ska 
erlägga en köpeskilling om cirka 257 miljoner kronor.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 maj 2018 § 95 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 7 maj 2018 
Förslag till markgenomförandeavtal inklusive bilagor 
Förslag till fastighetsöverlåtelseavtal inklusive bilagor 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 maj 2018 § 95 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunen ska ingå föreslaget markgenomförandeavtal och fastighetsöverlåtelseavtal med 
Fastighets AB Orminge inom del av fastigheten Orminge 45:1, Nybackakvarteret, 
Orminge. 
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Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S) och Sidney Holm 
(MP), enligt följande. 
 
”Vänsterpartiet yrkar att avtalet formuleras om så att även ev. hyresbostäder kan tilldelas 
kommunen för användning som sociala bostäder.” 
 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle (M) och 
Gunilla Grudevall Sten (L), bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen beslutade i enlighet 
med Jan-Eric Janssons yrkande. 
 

Reservation 
Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”När Nacka tog beslut om att markanvisa Nybackakvarteret yrkade Vänsterpartiet att minst 
hälften av bostäderna skulle vara hyresbostäder.  
Vi står fortfarande fast vid det kravet även om det nu är för sent i processen för att kunna 
genomföra det. Argumentet för kravet är att Nacka har ett stort behov av hyresbostäder 
samt att det är mycket få hyresbostäder i det aktuella området. 
 
Avtalet innehåller en paragraf om att kommunen ska få förvärva en andel av de 
tillkommande bostäderna som sociala bostäder. Avtalet är formulerat så att det endast är 
om bostäderna är bostadsrätter som detta gäller, skulle exploatören ändra sig och istället 
upplåta bostäderna som hyresbostäder så täcks inte detta av avtalet. Detta trots att 
markupplåtelsen avser "fri upplåtelseform". Vänsterpartiet skulle vilja att avtalet formuleras 
om så att även ev. hyresbostäder kan tilldelas kommunen för användning som sociala 
bostäder." 
 
- - - - - 
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§ 183 Dnr KFKS 2015/713-251 

Avtal med Västra Nybackakvarteret AB för del av 
Nybackakvarteret, Orminge 
Markgenomförande inom del av fastigheterna Orminge 45:1 och 60:1 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunen ingår föreslaget markgenomförandeavtal med Västra Nybackakvarteret AB 
inom del av fastigheterna Orminge 45:1 och 60:1, Nybackakvarteret, Orminge. 
 

Ärende 
Kommunen anordnade under vår/sommaren 2016 en markanvisningstävling för 
bostadsbebyggelse inom Nybackakvarteret i Orminge.  Kungsmontage Entreprenad AB 
(numera Kungsvåningen AB) vann denna tävling för område avseende hyresrätter samt 
förskola. Kommunstyrelsen föreslås nu att teckna ett markgenomförandeavtal med Västra 
Nybackakvarteret AB, ett helägt dotterbolag till Kungsvåningen AB, och efter laga kraft-
vunnet fastighetsbildningsbeslut ingå tomträttsavtal med densamme. Västra 
Nybackakvarteret AB ska erlägga en årlig tomträttsavgäld om 2 967 460 8 kronor under en 
första tioårig avgäldsperiod, under förutsättning att bostäderna upplåtes med hyresrätt.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 maj 2018 § 96 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 4 maj 2018 
Förslag till Markgenomförandeavtal inklusive bilagor 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 maj 2018 § 96 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunen ingår föreslaget markgenomförandeavtal med Västra Nybackakvarteret AB 
inom del av fastigheterna Orminge 45:1 och 60:1, Nybackakvarteret, Orminge. 
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Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”När Nacka tog beslut om att markanvisa Nybackakvarteret yrkade Vänsterpartiet att minst 
hälften av bostäderna skulle vara hyresbostäder.  
Vi står fortfarande fast vid det kravet även om det nu är för sent i processen för att kunna 
genomföra det. Argumentet för kravet är att Nacka har ett stort behov av hyresbostäder 
samt att det är mycket få hyresbostäder i det aktuella området.” 
 
- - - - - 
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§ 184 Dnr KFKS 2015/755-214 

Detaljplan för Nybackakvarteret i Orminge (bostäder, 
förskola), fastigheten Orminge 45:1 i Boo 
Antagande 

Beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget och föreslår att kommunfullmäktige antar 
detaljplanen.  
 

Ärende 
Det övergripande syftet är att möjliggöra en utveckling av centrala Orminge i enlighet med 
det av kommunstyrelsens under hösten 2015 antagna detaljplaneprogram, med mål om ett 
levande, tryggt och attraktivt lokalt centrum för boende, besökare och företag och som 
utvecklar Orminges karaktär och identitet. Kommunens mark, fastigheten Orminge 45:1, 
markanvisades under sommaren 2016. 
 
Detaljplanen syftar till att skapa förutsättningar för en ny flerbostadshusbebyggelse i fyra till 
sju våningar, där den övre våningen är indragen på samtliga hus. Den nya bebyggelsen ska 
möta omgivningen, parken och de angränsande för kulturmiljön värdefulla 
flerbostadshusen på ett varsamt sätt. Detaljplanen bedöms resultera i cirka 330 lägenheter, 
en förskola, plats för verksamhetslokaler och ett nytt skyddsrum. Planförslaget har varit 
föremål för samråd och granskning under 2017.  
 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutade den 31 januari 2018 att tillstyrka planförslaget 
och föreslå att kommunfullmäktige antar planförslaget. Efter miljö- och 
stadsbyggnadsnämndens beslut har mindre justeringar av planförslaget skett. Ändringarna 
bedöms som smärre avvikelser från granskningsförslaget. Justeringen är förenlig med 
planens syfte och påverkar inte omgivningen, varför planenheten bedömer att en ny 
granskning inte erfordras. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskottden 22 maj 2018 § 97 
Planenehetens tjänsteskrivelse den 8 maj 2018 
Granskningsutlåtande 
Planbeskrivning 
Miljöredovisning 
Detaljplanekarta med planbestämmelser 
Illustration 
Underlag till planförslagets utformning  
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Protokoll från Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 2018-01-18 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 maj 2018 § 97 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget och föreslår att kommunfullmäktige antar 
detaljplanen.  
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD) och 
Gunilla Grudevall Sten (L), bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande.. 
 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Socialdemokraterna anser att det behöver byggas fler hyreslägenheter i Nacka. Inför 
markanvisningen av Nybackakvarteret föreslog vi att andelen hyreslägenheter skulle vara 
50%. Tyvärr inget vi fick gehör för från allianspartierna, varken för den här detaljplan eller 
någon annan. Det byggs väldigt mycket bostäder i Nacka och övervägande delen av dessa 
är bostadsrätter. Andelen hyresrätter i förhållande till bostadsrätter i Nacka är väldigt låg 
och vi anser att det bör vara en bättre balans av de olika upplåtelseformerna. När 
kommunen så har möjlighet att utjämna dessa siffror så tar man inte den möjligheten, vilket 
är mycket beklagligt.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”När Nacka tog beslut om att markanvisa Nybackakvarteret yrkade Vänsterpartiet att minst 
hälften av bostäderna skulle vara hyresbostäder.  
Vi står fortfarande fast vid det kravet även om det nu är för sent i processen för att kunna 
genomföra det. Argumentet för kravet är att Nacka har ett stort behov av hyresbostäder 
samt att det är mycket få hyresbostäder i det aktuella området.” 
 
- - - - - 
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§ 185 Dnr KFKS 2018/473 

Avtal om tidig markreservation för uppförande av ett 
nytt kvarter kallat Discus, Sicklaön centrala Nacka 
För del av fastigheterna Sicklaön 134:1, Sicklaön 134:2 och Sicklaön 40:14 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå föreslaget avtal om tidig 
markreservation mellan kommunen och Sveafastigheter utveckling för del av fastigheterna 
Sicklaön 134:1, Sicklaön 134:2 och Sicklaön 40:14. 
 

Ärende 
En tidig markreservation för ett nytt kvarter kallat Discus inom kvarteret Parkkvarteren, 
innebär att bolaget Sveafastigheter utveckling har en option att ensam förhandla med 
kommunen om planläggning och förvärv avseende området intill Vikdalsvägen, direkt norr 
om den nya stadsparken, se bilaga 2 i föreslaget avtal.  
Förslaget går väl i linje med kommunens vision om framtida utveckling i Nacka stad med 
ambition om stärkta stadskvaliteter och placering av ett högre hus vilket startade en 
förhandling kring avtal om tidig markreservation mellan parterna under våren 2018. 
 
Projektets främsta syfte är att på fastigheten skapa förutsättningar för nya bostäder, cirka 
450–500 lägenheter, med blandade upplåtelseformer, kontor, lokaler och verksamheter i 
enlighet med detaljplaneprogrammet för centrala Nacka.  
 
Upprättat avtalsförslag syftar till att klargöra den fortsatta processen där Sveafastigheter 
utveckling och kommunen tillsammans ska utreda förutsättningarna för att teckna 
markanvisningsavtal, därefter överlåtelse- och markgenomförandeavtal.  
Kommunen kommer i projektet att få intäkter vid markförsäljning med ersättning på 
marknadsmässiga grunder när parterna senare tecknar avtal om marköverlåtelse.  
Uppförande av kvarteret Discus bedöms på sikt innebära positiva konsekvenser för barn. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 maj 2018 § 98 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 8 maj 2018 
Avtal om tidig markreservation för del av fastigheterna Sicklaön 134:1, Sicklaön 134:2 och 

Sicklaön 40:14. 
 

Detaljplaneprogram  
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Karta över området  
Förstudie Discus 
Program för markanvändning med riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal 
Huvudtidplan 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 maj 2018 § 98 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå föreslaget avtal om tidig 
markreservation mellan kommunen och Sveafastigheter utveckling för del av fastigheterna 
Sicklaön 134:1, Sicklaön 134:2 och Sicklaön 40:14. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Sten (L) och Jan-Eric 
Jansson (KD), bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är ofta populärt med höga hus hos fastighetsägare, arkitekter och många politiker. 
Bland allmänheten är det många gånger inte lika populärt. Visst kan man tänka sig något 
högre hus här och var i Nacka stad. Men om det ska bli en trevlig miljö runt detta hus, som 
blir en mycket central plats i Nacka stad, och som dessutom kommer att stå nära den 
blivande stadsparken, får det inte bli blåsigt och skuggigt. Därför måste noggranna vind- 
och solstudier genomföras innan avgörande beslut fattas. Hur människor upplever det i 
stadsrummet, i gatunivå är det som måste väga tyngst, inte att det ser ”häftigt” ut på 
avstånd.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Tunnelbanan är på gång, bostäderna kommer område för område. Nacka blir stad. Vi har 
fortfarande chans att påverka hur vårt kommande Nacka ska se ut allteftersom 
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byggplanerna blir klara och det bestäms vem som ska få bygga vad på marken. ”Discus” 
presenteras som ett blivande landmärke som sätter Nacka på kartan. Spännande, tycker 
Miljöpartiet, men vi menar också att Nacka äntligen har ett utmärkt tillfälle att visa 
framfötterna och bygga i trä! 
Varför ska vi då bygga hela lägenhetshus i trä? Jo, det går fortare, är billigare, gynnar svensk 
industri och… är jättebra för klimatet! 
Att bygga i trä är hållbart på flera sätt. Det går fortare att bygga och blir därmed mindre 
stök och ljud under byggtiden eftersom trämoduler går snabbt att sätta ihop. Byggtiden är 
hälften så lång som för betonghus och på sex månader är ett hus inflyttningsklart. Är det 
dessutom massivträ så behövs inte olika lager med isoleringar: de tjocka massiva modulerna 
är både inner-, ytter- och mellanväggar. Arbetsmiljön för de som bygger husen blir också 
bättre och genom att välja trä så kan en del av svensk industri utvecklas och gynnas. Det 
finns nämligen gott om träd i Sverige. Trähus är också klimatsmarta. Medan 
betongindustrin släpper ut koldioxid under tillverkningen så binder trähus koldioxid och 
belastar inte klimatet. Snarare förbättras det eftersom träden tar hand om koldioxid och 
binder det. Trähus har också låg energiförbrukning. Betongindustrin släpper ut lika mycket 
koldioxid som all världens flygtrafik. 
Trähus – och även höga sådana – kommer mer och mer. I nya Orminge centrum kommer 
nio lägenhetshus i trä snart att byggas. När centrala Nacka förtätas och högre hus planeras 
vill Miljöpartiet se åtminstone ett högt trähus. Ett landmärke, kanske Sverige högsta trähus? 
Det skulle sätta Nacka på kartan och visa att vi bygger för framtiden, med framtidens 
teknik. Hållbart och klimatsmart.” 
 
- - - - - 
  

https://belatchew.com/pressmeddelanden/belatchew-arkitekter-utformar-discus-nacka-stads-nya-landmarke/
https://arosbostad.se/projekt/orminge/
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§ 186 Dnr KFKS 2007/11-251 

Förlikningsavtal med Implenia avseende 
Kvarnholmsförbindelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att Nacka kommun ska ingå 
förslaget till förlikningsavtal med Implenia Construction GmbH avseende 
Kvarnholmsförbindelsen. 
 

Ärende 
Efter att Kvarnholmsförbindelsen tagits i bruk återstod ekonomiska krav från Implenia 
Construction GmbH mot kommunen om 72 miljoner kronor och från kommunen mot 
Implenia Construction GmbH om 4,3 miljoner kronor. Kommunen vitsordade en 
ersättning om 15 miljoner kronor som skälig. Efter långa förhandlingar och medling har nu 
parterna enats om att föreslå en förlikning om 19 miljoner kronor. Med en förlikning om 
19 miljoner kronor regleras alla krav mellan parterna. Genom förlikningen undviker 
parterna en osäker, dyr och tidsödande domstolsprocess.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 maj 2018 § 103 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 maj 2018 
Avtal om förlikning 
Lägesbeskrivning från november 2017 av medlingsförsöket 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 maj 2018 § 103 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att Nacka kommun ska ingå 
förslaget till förlikningsavtal med Implenia Construction GmbH avseende 
Kvarnholmsförbindelsen. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 187 Dnr KFKS 2018/462 

Upphörande av kundval samhällsorientering och 
samverkan med Centrum för samhällsorientering i 
Stockholms län 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
1. Kundvalet samhällsorientering upphör från och med den 31 augusti 2019.  
2. Kommunfullmäktige noterar att arbets- och företagsnämnden, under förutsättning av 

beslut enligt punkten 1 ovan, har beslutat följande.  
a. Nacka kommun ska ingå överenskommelse om samverkan kring 

samhällsorientering med Centrum för samhällsorientering i Stockholms län.  
b. Överenskommelsen ska gälla från och med 1 september 2019.  
c. Nacka kommun ska delta i den samordnade upphandling av 

samhällsorientering som Centrum för samhällsorientering i Stockholms län ska 
göra. 

 

Ärende 
Samhällsorientering är en lagstyrd utbildning för nyanlända invandrare som ska underlätta 
nyanländas etablering i arbets- och samhällslivet. Från december 2010 ansvarar 
kommunerna för denna utbildning och i Stockholms län samarbetar alla kommuner utom 
Nacka kring den. Samverkan sker genom Centrum för samhällsorientering i Stockholms län 
(CSO), som gör samordnade upphandlingar av samhällsorientering.  
 
Nacka lämnade samarbetet 2013 och införde ett kundval. En under hösten 2017 
genomförd fördjupad utvärdering av kundvalet förstärker det kommunen sett i den 
ordinarie verksamhetsuppföljningen; kommunens anordnare har svårt att erbjuda 
samhällsorientering på de mindre språken och det förekommer att de inte kan erbjuda 
samhällsorientering på modersmål för de större språken. Kommunen klarar därmed inte 
att, i tillräckligt hög utsträckning, genom kundvalet leverera undervisning på efterfrågat 
undervisningsspråk. Detta tillsammans med att det finns andra kvalitetsbrister, gör att 
arbets-och företagsnämnden har föreslagit att kundvalet samhällsorientering ska upphöra 
den 31 augusti 2019. Om kundvalet upphävs kommer arbets- och företagsnämnden ingå 
överenskommelse om samverkan kring samhällsorientering med CSO från och med 1 
september 2019. I samverkan ingår medverkan i upphandling av samhällsorienteringen för 
kommande avtalsperiod. Verksamheten vid CSO har utvecklats sedan kommunen lämnade 
samarbetet och det finns idag både kvalitetsmässiga, administrativa och ekonomiska 
fördelar att samarbeta genom CSO.  
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 90 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 maj 2018 
Kvalitetsuppföljning Samhällsorientering – Verksamhetsbesök våren 2017 
Utvärdering av kundvalet samhällsorientering  
Språk Nackas kundval och språk CSO  
Uppdrag 46 – redovisning från Länsstyrelsen i Stockholms län  
Överenskommelse om samverkan 
Årsrapport 2017 om samhällsorientering  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 90 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
3. Kundvalet samhällsorientering upphör från och med den 31 augusti 2019.  
4. Kommunfullmäktige noterar att arbets- och företagsnämnden, under förutsättning av 

beslut enligt punkten 1 ovan, har beslutat följande.  
a. Nacka kommun ska ingå överenskommelse om samverkan kring 

samhällsorientering med Centrum för samhällsorientering i Stockholms län.  
b. Överenskommelsen ska gälla från och med 1 september 2019.  
c. Nacka kommun ska delta i den samordnade upphandling av 

samhällsorientering som Centrum för samhällsorientering i Stockholms län ska 
göra. 

 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Jans-Eric Jansson yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det är bra att kundvalet för samhällsorientering nu upphör och att kommunen nu tar sig 
samman och ansluter till samverkansmodellen i länet. Vänsterpartiet var emot kundvalet 
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det när det skapades. Dels för att vi allmänt är emot hela modellen med kundval är ett sätt 
att leka marknad inom kommunen, dels för att det personer som är mål för 
samhällsorienteringen har mycket ringa förutsättningar för att på några rationella grunder 
göra ett initierat val.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Socialdemokraterna anser att Nacka kommuns samhällsorientering för nyanlända ska 
innehålla en modul om samlevnad, sexualitet och jämställdhet. När nu kundvalet avskaffas 
och Nacka kommer att återgå till att vara en del av Centrum för samhällsorientering i 
Stockholms län (CSO) anser vi att Nacka kommun ska säkra att detta ingår i den 
samhällsorientering som erbjuds av CSO.” 
 
- - - - - 
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§ 188 Dnr KFKS 2018/513 

Sammanträdesdagar 2019 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar om sammanträdesdagar 2019 för sig i enlighet med juridik- och 
kanslienhetens förslag. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om sammanträdesdagar 2019 
för sig enligt juridik- och kanslienhetens förslag. 
 

Ärende 
Det har tagits fram ett förslag till sammanträdesdagar för 2019. Förslaget samspelar med 
det förslag som lagts fram till kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott, arbetsutskott och 
verksamhetsutskott. Förslagen för samtliga dessa redovisas för att underlätta bedömning av 
förslagen sammantaget. 
 
Enligt kommunallagen ska kommunstyrelsen ta ställning till skattesats i oktober månad och 
det föreslås därför ett sammanträde den 28 oktober. Vid samma sammanträde ska ärendet 
om tertialbokslut två behandlas.  
 
Tidsschemat innebär i vissa fall att protokoll från utskott inte hinner justeras innan utskick 
till kommunstyrelsen. Utskicket kommer därför i dessa fall kompletteras med 
protokollsutdrag snarast möjligt. 
 

Förkortningsförklaring 
KSSU = kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 
KSAU = kommunstyrelsens arbetsutskott  
KSVU = kommunstyrelsens verksamhetsutskott 
 
KSSU KSAU/KSVU KS KF 

December 2018 14 januari 28 januari 
    
22 januari 5 februari 18 februari 4 mars 
19 februari 
12 mars 

   
19 mars 1 april 15 april bokslut 

9 april 
23 april 

 
16 april 

 
13 maj 

 
27 maj 

    
21 maj  14 maj 3 juni 17 juni T1 
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 4 juni 
 

17 juni  
(”ramärendet”) 

- 

11 juni 
13 augusti 

 
20 augusti 

 
2 september 

 
16 september 

 
3 september 

 
10 september 

 
23 september 

 
7 oktober 

    
24 september 15 oktober 28 oktober  
  11 november 

Endast behandling 
oppositionens 
budgetförslag 

18 november 
19 november(reserv) 

    
29 oktober 
12 november 

 
26 november 

 
2 december 

 
16 december 

  internbudget  

10 december 17 december Januari 2020 Jan/febr 2020 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 88 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 4 maj 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 88 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade om sammanträdesdagar 2019 för sig i enlighet 
med föreliggande förslag. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen beslutar om sammanträdesdagar 2019 för sig i enlighet med 
juridik- och kanslienhetens förslag. 

2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om sammanträdesdagar 
2019 för sig enligt juridik- och kanslienhetens förslag. 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 189 Dnr KFKS 2017/384 

Båtförbindelse Kvarnholmen-Finnboda-Djurgården   
Motion den 24 april 2017 av Roger Bydler m. fl. (MP)  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. Nacka gynnar en framtida förstärkt 
båttrafik bättre genom ett fortsatt aktivt deltagande i de många gemensamma insatser som 
redan pågår i länet. 
 

Ärende 
Motionärerna framför i sin motion att när Nacka bygger nytt och mark exploateras samt 
tillgängligheten till grönområden beskärs, så gäller det att tänka om och tänka nytt vad 
gäller kollektivtrafik på vatten. De anser att kommunen bör ta nya grepp vad gäller 
båttrafiken genom att helt eller delvis i kommunal regi testa en triangelbåtförbindelse 
mellan områdena Kvarnholmen-Finnboda-Djurgården. 
 
Nacka kommun deltar redan aktivt i ett flertal initiativ på regional nivå rörande utveckling 
av båttrafiken i länet. Det är därför inte aktuellt att starta någon egen linje att driva i 
kommunal regi. Bedömningen är att Nacka kommun bäst gynnar en framtida förstärkt 
båttrafikering genom fortsatt aktivt deltagande i de många gemensamma ansträngningar 
som pågår i länet där landstinget även i fortsättningen är huvudman för trafiken. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 95 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 maj 2018 
Motion Båtförbindelse Kvarnholmen-Finnboda-Djurgården 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 95 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. Nacka gynnar en framtida förstärkt 
båttrafik bättre genom ett fortsatt aktivt deltagande i de många gemensamma insatser som 
redan pågår i länet. 
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Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till förslagen i 
motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Jan-Eric Jansson (KD) lät anteckna följande för Kristdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Förslaget i motionen är intressant. Ungefär så som motionären beskriver, startade 
båtförbindelsen Sjövägen för åtta år sedan. Kommunal och privat finansiering krävdes för 
att det projektet över huvud taget skulle bli av. Det var Kristdemokraterna som lyckades 
driva igenom det tillsammans med landstinget. 
På den tiden behövdes en speciallösning med pilotprojekt för att få igång pendelbåtstrafik. 
Att nu återigen göra en speciallösning med andra finansiärer är bakvänt. Pendelbåtstrafiken 
visade sig bli en succé och SL vet att det fungerar. SL borde inse att det är dags att utveckla 
pendelbåtstrafiken vidare. Situationen är annorlunda nu, Sjövägen är nu etablerad och 
finansierad av SL. Det handlar nu om att utveckla den. 
Man behöver ta ett större grepp än det som föreslås i motionen. Speciellt när det är rörigt 
vid Slussen och trafiken på västra Sicklaön är störd. Då kan en effektivare pendelbåtslinje 
bli till stor nytta. 
Det behövs snabbare båtar, miljövänliga båtar, båtar som funktionshindrade kan använda, 
bättre möjligheter att ta med cykeln. Det finns också andra linjesträckningar som borde 
utredas. Motionärens idéer kommer på köpet om man tar detta större grepp.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet instämmer i det lämpliga med en båtförbindelse så som den skissas i 
motionen. Dock menar vi att det är landsinget som ska stå som huvudman för en sådan 
båtförbindelse. Därför borde kommunen ställa krav p landstinget att inrätta en sådan 
förbindelse.” 
 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
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”Vi moderater har länge arbetat för mer båttrafik till och från Nacka. Glädjande nog kan vi 
konstatera att båttrafiken har fått ett uppsving med tätare turer. I ett annat ärende till 
dagens sammanträde (Uppföljning av Framkomligheten), kan vi se att antalet resande med 
Sjövägen ökat från 250 000 2015 till 380 000 2017. Vi fortsätter att arbeta för ännu bättre 
kollektivtrafik till sjöss, våra vattenvägar ska användas!  
 
Miljöpartiet och Nackalistan vill att kommunen ska börja köra båtar själv. Eftersom det är 
landstinget och SL som ansvarar för kollektivtrafiken i vårt län så anser vi att det är dit 
detta förslag ska riktas, inte att Nacka kommun ska ta över ett ansvar som någon annan 
redan har. För övrigt har vare sig MP eller Nackalistan anslagit några pengar i sina budgetar 
i höstas för att kommunen ska kunna köra båtar. Därmed faller förslaget ganska platt. Det 
är inte trovärdigt att bara presentera nya utgifter, utan att också tala om hur det ska 
finansieras och det gör vare sig MP eller Nackalistan.”  
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Idéen med båtförbindelse Kvarnholmen-Finnboda-Djurgården är utmärkt och vi stöder 
den helhjärtat. Därför kommer vi att driva på att öka möjligheterna för båtpendling och 
utökad båttrafik på den sträckan via Landstinget, där ärendet hör hemma.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”När vi förtätar behöver vi titta på olika kreativa lösningar för att erbjuda möjlighet att 
även i fortsättningen ha tillgång till rekreationsområden. Samtidigt behöver vi erbjuda nya 
kommunikationer för att uppmuntra till nya rörelsemönster och pendlingsmöjligheter. Vi 
behöver öppna upp för en östlig förbindelse för människor! Nya förbindelser öppnar upp 
för nya möjligheter. En ny triangelbåtförbindelse skulle binda samman och föra nackabor 
närmare grönområden samtidigt som andra får tillgång till en ny stad och närservice.” 
 
- - - - - 
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§ 190 Dnr KFKS 2017/1163 

Äldreperspektiv i samhällsplaneringen   
Motion den 11 december 2017 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Bosse Ståldal med 
flera (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen.  Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Nackalistan (NL) vill i sin motion inkommen den 11 december att kommunfullmäktige 
snarast beslutar att; 
1. Starta ett arbete med att kontakta och ha dialoger med äldreföreningar och – råden i 
syfte att få in mer kunskaper om äldreperspektiv i samhällsplaneringen. 
2. Implementera dessa kunskaper snarast möjligt i de pågående planarbetena i Nacka 
3. Gå med i Världshälsoorganisationens nätverk Äldrevänliga städer 
4. Utarbeta en flerårig handlingsplan med äldreperspektiv i samhällsplaneringen 
 
Bedömningen är att det redan pågår utvecklingsarbeten som väl stämmer överens med 
motionens intentioner och att kommunfullmäktige tidigare fattat beslut om vissa delar av 
förslagen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 97 
Äldrenämnden den 28 mars 2018 § 18 
Äldreenhetens tjänsteskrivelse den 9 april 2018 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 97 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen.  Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Sidney 
Holm (MP), bifall till punkterna 1, 2 och 4 i motionen. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen avslog Mikael Carlssons yrkade. 
Kommunstyrelsen avslog Khashayar Farmanbars yrkande. 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer 
Mikael Carlsson (NL) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. I anteckningen instämde Sidney Holm för Miljöpartiets 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Angående att-sats tre så anser vi att i och med att Nacka är fullvärdiga medlemmar i det 
europeiska nätverket The Covenant on Demographic Change där Världshälsoorganisa-
tionens (WHO) arbete med ”Åldersvänlig kommun”, finns med, så instämmer vi i 
tjänsteskrivelsens beskrivning. Däremot är det viktigt att vi fortsätter arbetet och att 
nämndens ledamöter blir mer involverade. 
 
När det gäller att-sats ett så kommer i och för sig detta att ske under våren 2018 (på initiativ 
av ledamöterna i seniorrådet, inte från kommunens sida) men ett sådant möte kan inte vara 
en engångshändelse, utan behöver vara ett ständigt naturligt inslag i stadsbyggnads- och 
planarbetet, både för tjänstemän och politiker. 
 
När det gäller att-sats fyra så tycker vi inte att det som står i tjänsteskrivelsen är tillräckligt. 
Planen behöver vara mycket mer detaljerad än idag, och förutom att innehålla i vilka 
kommundelar som boenden av olika slag som passar äldre ska ligga så behöver också andra 
viktiga saker för äldres välbefinnande och hälsa finnas med. Det kan handla om 
samlingslokaler, utformning av fritidsaktiviteter etc. vilket socialdemokraterna har föreslagit 
i en tidigare motion.” 
 
- - - - - 
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 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 191 Dnr KFKS 2018/83 

Öka den politiska representationen vid 
kommunevenemang  
Motion den 28 januari 2018 av Gunnel Nyman Gräff (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Förslagen i motionen föranleder inga ytterligare åtgärder då det ligger inom nämndernas 
ansvar att hantera frågor så som representation mm. 
 

Ärende 
Motionärerna vill att den politiska representationen vid kommunevenemang ska öka. De 
vill att oppositionen i större utsträckning bjuds in att delta i olika kommunevenemang och 
vid studieresor.  
 
Då det åligger nämndernas ansvar att hantera frågor så som representation är bedömningen 
att förslagen i motionen inte föranleder några ytterligare åtgärder. Det vedertagna är att 
nämndens ordförande representerar vid evenemang anordnade av kommunen. Det står 
nämndledamöter fritt att hålla sig uppdaterade, kontakta arrangörer och delta i 
kommunevenemang. För ersättning för deltagande och representation förutsätts att beslut 
har fattats i nämnden.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 98 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 4 maj 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 98 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Förslagen i motionen föranleder inga ytterligare åtgärder då det ligger inom nämndernas 
ansvar att hantera frågor så som representation mm. 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), Sidney Holm 
(MP) och Mikael Carlsson (NL), bifall till förslagen i motionen.  
 
 Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
"Vänsterpartiet instämmer i motionens krav. I praktiken så har Vänsterpartiets 
representanter nästan aldrig möjlighet att medverka vid olika kommunevenemang. När det 
gäller studieresor, som är av värde för att kunna ta ställning till kommande ärende med 
samma utgångspunkt som övriga partier, är det ytterst sällan som oppositionspartierna är 
fullständigt, eller alls, representerade - flera partier ställs därmed utanför." 
 
- - - - - 
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§ 192 Dnr KFKS 2018/201 

Fruktträd och bärbuskar i Nacka stad 
Motion den 5 mars 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete som 
uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen planerar in träd och buskar med ätliga frukter och bär 
i Nackas nya stadspark. Natur- och trafiknämnden redovisar i sin beredning av förslaget att 
enheten för bygg och anläggning kommer att planera in bärbuskar och fruktträd när 
stadsparken börjar planeras i detalj under genomförandet. Det är i det skedet som det 
slutliga valet görs för vilka växter som planteras in.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 99 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 14 maj 2018 
Natur och trafiknämnden den 24 april 2018 § 73 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 99 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete som 
uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 

Beslut i natur och trafiknämnden den 24 april 2018 § 73 
Natur och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad 
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Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Miljöpartiet tycker det är bra att man nu vid planeringen av Nackas nya stadspark kommer 
att plantera träd och buskar med ätliga frukter och bär. Denna typ av växlighet är värdefull 
ur ett ekosystemtjänstperspektiv, både då den ger möjlighet till pollinering men även är ett 
uppskattat inslag och ger möjlighet till lokal skörd av naturens skafferi.” 
 
- - - - - 
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§ 193 Dnr KFKS 2017/650 

Tillägg om förlängning av markanvisningsavtal med 
Wästbygg Projektutveckling AB, Älta Torg 
Anbudsområde 1 och 2 för del av fastighet Älta 10:1 och 69:1 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslaget tillägg till markanvisningsavtal med Wästbygg 
Projektutveckling AB avseende del av fastigheten Älta 10:1 och 69:1. 
 

Ärendet 
Planprocessen inom stadsbyggnadsprojektet Delplan 1, Älta C, etapp A och B inkluderat 
det markområde som har markanvisats enligt förutsättningar i tidigare tecknat 
markanvisningsavtal med Wästbygg Projektutveckling AB har försenats. Huvudorsaken till 
att planprocessen är försenad beror på att kommunen och Trafikverket behöver komma 
överens om trafikföringen från Ältavägen till de nya kvarteren inom planområdet samt hur 
stort det bebyggelsefria avståndet mellan Ältavägen och de tilltänkta kvarteren inom 
planområdet ska vara. Med anledning av det föreslås att det tecknas ett tillägg till 
markanvisningsavtalet som hanterar förlängning av markanvisningens giltighet till och med 
den 31 januari 2021. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 maj 2018 § 100 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 7 maj 2018 
Förslag till tilläggsavtal till markanvisningsavtalet för Älta Torg, anbudsområde 1 och 2 
med Wästbygg Projektutveckling AB 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 maj 2018 § 100 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslaget tillägg till markanvisningsavtal med Wästbygg 
Projektutveckling AB avseende del av fastigheten Älta 10:1 och 69:1. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Utdragsbestyrkande 

 

 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan tycker att det är sorgligt att se att Nacka Kommun och Trafikverket inte 
lyckats få till ett fungerande samarbete. 
Vägplanen för Ältavägen som antogs av Trafikverket 2017 har inte tagit höjd för 
ombyggnaden av Älta Centrum. 
https://www.trafikverket.se/nara-dig/Stockholm/projekt-i-stockholms-lan/vag260-
altastraket-cykelsatsning-sodertorn/ 
Trots att programmet för Älta Centrum redan antagits ett år innan vägplanen granskades. 
https://www.nacka.se/stadsutveckling-trafik/har-planerar-och-bygger-vi/sok-projekt-pa-
namn/alta-centrum/#panel-startpage 
Nu byggs Ältavägen om 2018/2019 enligt vägplanen, parallellt med att Älta Centrums 
detaljplan granskas. 
Där Trafikverket bygger ny gång och cykelbana vill Nacka Kommun se nya gatukorsningar 
och stadskvarter. 
  
Nu förlänger Nacka Kommun istället markanvisningsavtalet för marken till 2021, och 
skyller förseningen på Trafikverket. 
Det innebär att den redan två år försenade bygget av Älta Centrum blir ännu mer försenat. 
Risken är också att Nacka Kommun får står för finansieringen av en eventuell andra 
ombyggnad av Ältavägen. 
Några bostadshus har byggts, och en förskola uppförs men resten av idrott, kultur, handel, 
nöje och service lyser med sin frånvaro” 
 
- - - - - 
  

https://www.trafikverket.se/nara-dig/Stockholm/projekt-i-stockholms-lan/vag260-altastraket-cykelsatsning-sodertorn/
https://www.trafikverket.se/nara-dig/Stockholm/projekt-i-stockholms-lan/vag260-altastraket-cykelsatsning-sodertorn/
https://www.nacka.se/stadsutveckling-trafik/har-planerar-och-bygger-vi/sok-projekt-pa-namn/alta-centrum/#panel-startpage
https://www.nacka.se/stadsutveckling-trafik/har-planerar-och-bygger-vi/sok-projekt-pa-namn/alta-centrum/#panel-startpage
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§ 194 Dnr KFKS 2017/561 

Tillägg om förlängning av markanvisningsavtal med 
Gulur AB, Älta Torg 
Anbudsområde 3 för del av fastighet Älta 69:1 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslaget tillägg till markanvisningsavtal med Gulur AB 
avseende del av fastigheten Älta 69:1. 
 

Ärendet 
Planprocessen inom stadsbyggnadsprojektet Delplan 1, Älta C, etapp A och B inkluderat 
det markområde som har markanvisats enligt förutsättningar i tidigare tecknat 
markanvisningsavtal med Gulur AB har försenats. Huvudorsaken till att planprocessen är 
försenad beror på att kommunen och Trafikverket behöver komma överens om 
trafikföringen från Ältavägen till de nya kvarteren inom planområdet samt hur stort det 
bebyggelsefria avståndet mellan Ältavägen och de tilltänkta kvarteren inom planområdet 
ska vara.  Med anledning av det föreslås att det tecknas ett tillägg till markanvisningsavtalet 
som hanterar förlängning av markanvisningens giltighet till och med den 31 januari 2021. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 maj 2018 § 99 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 4 maj 2018 
Förslag till tilläggsavtal till markanvisningsavtalet för Älta Torg, anbudsområde 3 med 
Gulur AB 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 maj 2018 § 99 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslaget tillägg till markanvisningsavtal med Gulur AB 
avseende del av fastigheten Älta 69:1. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan tycker att det är sorgligt att se att Nacka Kommun och Trafikverket inte 
lyckats få till ett fungerande samarbete. 
Vägplanen för Ältavägen som antogs av Trafikverket 2017 har inte tagit höjd för 
ombyggnaden av Älta Centrum. 
https://www.trafikverket.se/nara-dig/Stockholm/projekt-i-stockholms-lan/vag260-
altastraket-cykelsatsning-sodertorn/ 
Trots att programmet för Älta Centrum redan antagits ett år innan vägplanen granskades. 
https://www.nacka.se/stadsutveckling-trafik/har-planerar-och-bygger-vi/sok-projekt-pa-
namn/alta-centrum/#panel-startpage 
Nu byggs Ältavägen om 2018/2019 enligt vägplanen, parallellt med att Älta Centrums 
detaljplan granskas. 
Där Trafikverket bygger ny gång och cykelbana vill Nacka Kommun se nya gatukorsningar 
och stadskvarter. 
  
Nu förlänger Nacka Kommun istället markanvisningsavtalet för marken till 2021, och 
skyller förseningen på Trafikverket. 
Det innebär att den redan två år försenade bygget av Älta Centrum blir ännu mer försenat. 
Risken är också att Nacka Kommun får står för finansieringen av en eventuell andra 
ombyggnad av Ältavägen. 
Några bostadshus har byggts, och en förskola uppförs men resten av idrott, kultur, handel, 
nöje och service lyser med sin frånvaro” 
 
- - - - - 
  

https://www.trafikverket.se/nara-dig/Stockholm/projekt-i-stockholms-lan/vag260-altastraket-cykelsatsning-sodertorn/
https://www.trafikverket.se/nara-dig/Stockholm/projekt-i-stockholms-lan/vag260-altastraket-cykelsatsning-sodertorn/
https://www.nacka.se/stadsutveckling-trafik/har-planerar-och-bygger-vi/sok-projekt-pa-namn/alta-centrum/#panel-startpage
https://www.nacka.se/stadsutveckling-trafik/har-planerar-och-bygger-vi/sok-projekt-pa-namn/alta-centrum/#panel-startpage
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§ 195 Dnr KFKS 2009/281-251 

Projektavslut för samordningsprojektet i Norra Boo  
Stadsbyggnadsprojekt 9417 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9417, Norra Boo 
samordning.  
 
Informationen i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och stadsbyggnadsnämnden och 
natur- och trafiknämnden. 
 
Samtliga utgifter för projektet överförs till deltagande stadsbyggnadsprojekt, Riset 
Sångfågelvägen Område B, Område G, Rörsundsviken 1 och 2, Vikingshillsvägen, 
Kummelnäsvägen, Bågvägen Åbroddsvägen, område C och Björnberget, enligt fastställd 
procentfördelning baserad på hur stora projekten är. 

Ärende 
Stadsbyggnadsprojekt 9417 Norra Boo samordning, är ett samordningsprojekt som 
hanterat och samordnat övergripande frågor sedan 2009 inom hela norra Boo. De 
hanterade frågorna har antingen varit stora eller sträckt sig över flera olika 
stadsbyggnadsprojekt samt att det inom projektet upprättats en miljödom för 
markavvattning. Frågor som hanterats har gällt den övergripande dagvattenhanteringen, 
trafiksituationen, plansamordningen och gemensamma avtalsförslag gentemot externa 
parter samt fungerat som ett stöd- och diskussionsforum för deltagande projektledare och 
delprojektledare. En slutrapport har upprättats. 
 
Projektets netto är minus 2,6 miljoner kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 maj 2018 § 104 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 7 maj 2018 
Ärendeöversikt, karta 
Slutrapport 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 maj 2018 § 104 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9417, Norra Boo 
samordning.  
 
Informationen i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och stadsbyggnadsnämnden och 
natur- och trafiknämnden. 
 
Samtliga utgifter för projektet överförs till deltagande stadsbyggnadsprojekt, Riset 
Sångfågelvägen Område B, Område G, Rörsundsviken 1 och 2, Vikingshillsvägen, 
Kummelnäsvägen, Bågvägen Åbroddsvägen, område C och Björnberget, enligt fastställd 
procentfördelning baserad på hur stora projekten är. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 196 Dnr KFKS 2018/294 

Avveckling av Ringgårdens förskola 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Ringgårdens förskola, som tillhör skolenheten Neglinge 
skola, avvecklas under hösten 2018 med sista dag för verksamhet den 31 december. 
 

Ärende 
Ringgårdens förskola tillhör Neglinge skolenheten som består av ytterligare två större 
förskolor, Berguddens och Vårgärdets förskolor, inom Välfärd skolas organisation.  
Ringgården ligger idag i ett gammalt hus som från början inte var anpassat för 
förskoleverksamhet. Lokalen har ett antal brister som alla behöver åtgärdas.  
 
Barnunderlaget i området är nedåtgående. Välfärd skola ser inte att antalet barn ökar utan 
förskolan har ett för lågt barnunderlag idag och framöver.  
 
Med hänsyn till dagens krav på öppettider och att samtidigt kunna bedriva en kvalitativ 
verksamhet för alla barn är det inte möjligt att driva förskolan med hållbar ekonomi.  
 
Beslutet idag innebär att Ringgårdens förskola avvecklas. Barnen och medarbetarna på 
förskolan kommer att erbjudas plats på skolenhetens andra två förskolor, Bergudden och 
Vårgärdet. Under avvecklingen kommer organisationsanpassningar vara nödvändiga för att 
förskolan skall klara av att bedriva verksamhet. Föräldrar till barnen på Ringgårdens 
förskola skall ha möjlighet att byta förskola under hösten 2018 och sista dag med 
verksamhet på förskolan blir 31 december 2018.  
 

Handlingar i ärendet 
Välfärd skolas tjänsteskrivelse den 29 maj 2018 
Bilaga, Konsekvens och riskbedömning Ringgården 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 22 maj 2018 § 108 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 22 maj 2018 § 108 
Ärendet hänskjöts till kommunstyrelsen för avgörande och med uppdrag till 
stadsledningskontoret att komplettera underlaget med beskrivning av var och hur många 
lediga platser som finns på förskolorna i Saltsjöbaden (både kommunala och fristående) 
samt fakta kring ekonomin.  
 



39 (64) 
 

 4 juni 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade avslag på Välfärd skolas förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), i första hand 
bifall till Sidney Holms avslagsyrkande. 
 
I andra hand yrkade Khashayar Farmanbar (S), med instämmande av Rolf Wasteson (V), 
Sidney Holm (MP) och Mikael Carlsson (NL), att förskolans sista dag för verksamhet är 
den 1 augusti 2019. En eventuell avveckling under 2019 ska föregås av en ny lägesanalys. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till Välfärd skolas förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på sitt yrkande om att bifalla förslaget om att avveckla 
verksamheten mot Sidney Holms yrkande att kommunstyrelsen skulle avslå det förslaget 
och fann att kommunstyrelsen bifallit hans yrkande om att verksamheten ska avvecklas. 
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs röster enligt följande.  
 
Följande röstade för Mats Gerdaus yrkande om bifall till förslaget om att avveckla 
verksamheten. 
 
Cathrin Bergenstråhle (M), Gunilla Grudevall Sten (L), Tobias Nässén (M), Helene Skantze 
(M), Richard Wendt(M), Hans Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD), Mikael Carlson (NL) och 
Mats Gerdau (M) 
 
Följande röstade för att bifalla Sidney Holms avslagsyrkande. 
 
Khashayar Farmanbar (S), Helena Westerling (S), Sidney Holm (MP) och Rolf Wasteson 
(V) 
 
Med 9 röster mot 4 hade kommunstyrelsen beslutat att avveckla verksamheten. 
 
Kommunstyrelsen biföll Välfärd skolas förslag om att förskolans sista dag för verksamhet 
är den 31 december 2018. Kommunstyrelsen avslog därmed Khashayar Farmanbars 
ändringsyrkande om att förskolans sista dag för verksamhet är den 1 augusti 2019. 
 
Således beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats Gerdaus yrkande om att bifalla 
Välfärd skolas förslag. 
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Reservationer 
Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet. 
 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot beslutet att förskolans sista dag för 
verksamhet är den 31 december 2018. 
 
Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det bör finnas möjligheter även för kommunalt drivna förskolor att bedriva sin 
verksamhet i mindre enheter. Det är inte alltid det mest optimala med förskolor som har 6-
10 avdelningar. Stora förskolor har inte alltid bättre pedagogisk verksamhet, så som 
framförs i en del sammanhang.” 
 
Jan-Eric Jansson (KD) lät anteckna följande för Kristdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Föräldrarna till barnen i Ringgårdens förskola kräver ett års respit med nedläggningen av 
deras förskola. Skälet är att man därigenom tror sig få större möjlighet att välja även privat 
förskola för sitt barn, och inte bara de kommunala alternativ som erbjuds i området. 
Från Kristdemokraternas sida är vi beredda att tillmötesgå detta krav. Men effekten av att 
skjuta upp nedläggningen är inte självklart positiv. 
• Under det år som man i så fall skulle vänta med nedläggning, skulle flera barn efter hand 
flytta till andra förskolor, allt eftersom familjerna hittar lämpliga alternativ. Den valfriheten 
finns alltid i Nacka. Det gör att Ringgården riskerar att utarmas med tiden, vilket inte är 
positivt vare sig för barnen eller för förskolans ekonomi. 
• Möjligheten att välja privat förskola finns hela tiden, förutsatt att det finns tomma platser. 
Man behöver alltså inte vänta till någon speciell tid på året med att välja. Visserligen är det 
vid höstterminen, då de äldre barnen börjar skolan, som nya lediga platser skapas på de 
förskolor som annars är fulla. I Saltsjöbaden finns emellertid redan nu många lediga platser 
på flera förskolor, även på de privata. 
• Befolkningsstatistiken i Saltsjöbaden visar inte på någon ökning av barn under överskådlig 
tid. Skjuter man på nedläggningen av Ringgårdens förskola, drabbas alla förskolor i 
området genom att flera förskolor inte blir fullbelagda. 
• Ringgårdens lokaler är inte i fullgott skick, vilket gör att resurser kanske måste läggas på 
tillfälliga åtgärder som inte är meningsfulla. 
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Sammantaget ser vi inte fördelarna med att skjuta på nedläggningen mer än det halvår som 
föreslås i tjänsteskrivelsen.” 
 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Eftersom det finns många fler förskoleplatser Saltsjöbaden än vad barnantalet motiverar 
så är det tyvärr nödvändigt att någon förskola läggs ned. Med endast 23 barn på 37 platser 
på Ringgården och underskott i verksamheten så fordras åtgärder.  
 
S och övrig vänsteroppositions påstående om att de vill satsa mer på förskolan och därför 
inte behöver vidta åtgärder när verksamheter går med underskott är felaktig. Förskolans 
underskott på 500 000 kr skulle bara täckas upp med ca 40 000 kr av de ökade resurser som 
S och Mp föreslog i sina budgetar i höstas. Det är både ohederligt och oansvarigt att låtsas 
som om man har mer pengar än man faktiskt har och sticka huvudet i sanden och vägra ta 
ansvar.  
 
Avvecklingstiden har nu förlängts till sista december 2018, vilket ger rimlig tid för 
omställning för föräldrarna. Enligt uppgift har 18 familjer redan ansökt om att byta 
förskola och 5 har redan tackat ja till nya platser. Vi tror inte att ännu längre avvecklingstid 
skulle vara till fördel för verksamheten.  
 
För övrigt anser vi att de kommunala förskolorna ska hålla hög kvalitet, vara lyhörda för 
föräldrarnas önskemål och erbjuda Nackaborna en mångfald av förskolor. Mindre enheter 
behövs i det utbudet.”  
 
Emelie Friberg (S) lät anteckna följande. 
 
”En förlängning med ett år skulle ge barnen och föräldrarna en rättvis chans att välja ett av 
de alternativ som man faktiskt vill ha och inte begränsas till de förskolor som det finns 
plats på i januari. Det man måste förstå är att när man placera sitt barn på en förskola är det 
också ett av de viktigaste besluten man gör, då ska det också ske rättvist. Att tvingas byta 
förskola ska inte innebära att man begränsas till de förskolor som i januari har platser 
tillgängliga. Alla som har stått i en förskolekö vet att det är i augusti som den riktiga 
öppningen till alla förskolor, speciellt de mest attraktiva förskolorna, finns. Vi vill att 
barnen ska stanna på sin förskola en längre tid och att föräldrarna ska vara nöjda och trygga 
med sitt val. Att bli intvingad i ett beslut som kraftigt begränsas av utbudet ger inte rättvisa 
för vare sig barn eller föräldrar. Vidare ska man ta i beaktande att de barn som ska gå till 
förskolan under hösten på kort tid kommer att gå göra två byten av sin lärandemiljö vilket 
kommer att skapa en otryggare start på skolgången.  
Det hade inte behövt bli så här. Ringgårdens förskola borde ha fått möjlighet att fortsätta. 
Det är tydligt att skolchecken idag räcker till för mindre barngrupper. Att kostnader blir 
ineffektiva på grund av problematisk upphandling som bottnar i utförsäljningen av skolans 
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lokaler till Rikshem. Nacka kommun går mot en framtid där små förskolor läggs ner till 
förmån för större. Idag äter små barn sin skollunch i större lunchmatsalar med flertalet för 
att förskolan behöver kostnadseffektivisera Små barngrupper i mindre miljöer har inte råd 
att finnas kvar. Från både kommunala och privata aktörer får vi signaler om att det är svårt 
att få vardagen att gå ihop. Nacka är en av de starkaste kommunerna i Sverige, då borde vi 
också ha möjlighet att ge våra barn den absolut bästa starten på livet. Vi ska inte 
kostnadseffektivisera där våra barn finns, vi ska investera. I Nacka ska små förskolor som 
Ringgården få möjlighet att existera.  
Därför valde vi socialdemokrater i vår skuggbudget att inte sänka skatten med 10 öre, 
motsvarande en kopp kaffe i månaden för medianinkomsttagaren. De pengarna motsvarar 
över 50 lärartjänster vilket vi socialdemokrater sätter rakt av i förskolor och skolor, och ger 
även små förskolor bättre möjlighet att kunna bedriva verksamhet.” 
 
Gunilla Grudevall Sten (L) lät anteckna följande för Liberalernas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Liberalerna vill se en mångfald av olika förskolor, fristående och kommunala, små enheter 
och större.  
Vi tror att föräldrarna vet bäst vad som passar deras barn och sina familjer.  
Därför är det olyckligt att vi nu behöver stänga en mindre enhet, då dessa successivt blir allt 
färre.  
Men i just detta fall fanns inga andra rimliga alternativ, barnunderlaget saknas i Saltsjöbaden 
både idag och flera år framåt, vilket gör att vi har många tomplatser på både Ringgårdens 
förskola och de förskolor som finns i närheten. Att behålla förskolor med allt färre barn 
innebär en risk för verksamhetens kvalitet, och därför måste vi tyvärr vidta denna åtgärd. 
Nu säkerställer vi att platser finns för Ringgårdens barn på närliggande förskolor, och 
kommer också att erbjuda barnen att få vara kvar tom 31 dec-18, så att man har tid att 
ställa om och i lugn och ro hitta en ny förskola som känns bra för barnen.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Miljöpartiet skrev redan 2012 en motion om att nedläggning av skolor inte borde få 
beslutas på delegation.  Kommunallagen är också väldigt tydlig (§34) med att det inte är ok, 
någonting som även kommunens egna revisorer påpekat. Nedläggning av skolor är beslut 
som ofta rör upp känslor och vi anser därför att en god dialog med föräldrarna alltid ska 
ske innan själva beslutet fattas. Med en bättre genomlysning och fler berörda som 
involveras i beslutsprocessen kan också nya möjligheter dyka upp. Miljöpartiet har också 
länge drivit frågan om en förändring av skolpengen så att skenande lokalkostnader inte ska 
få påverka kvalitén i det pedagogiska arbetet. 
Större är inte alltid bättre och passar inte heller alla. Miljöpartiet anser att även mindre 
förskolor bör ha en plats i valfrihetens Nacka. Den största ekonomiska skillnaden i 
Miljöpartiets förslag till budget här i Nacka jämfört med Alliansen var också en storsatsning 
för att möjliggöra mindre barngrupper i förskolan.  

x-apple-data-detectors://1/
http://infobank.nacka.se/handlingar/Kommunfullmaktige/2012/20120312/Inkomna_motioner_interpellationer/Beslut_som_ror_de_kommunala_skolorna_MP.pdf
http://www.notisum.se/rnp/sls/lag/19910900.htm
http://infobank.nacka.se/handlingar/Kommunfullmaktige/2012/20120312/Inkomna_motioner_interpellationer/Forandring_av_skolpengen_MP.pdf
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Miljöpartiet anser inte heller att det nödvändigtvis måste vara just en av kommunens egna 
förskolor som behöver läggas ner. Det är inte så att det saknas barn i Saltsjöbaden och 
kommunen borde fundera mer på vad vi kan göra för att behålla vår ”marknadsandel”. 
Nacka har som motto att vi ska vara bäst på att vara kommun men här känns det tyvärr 
som att vi missar målet.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande. 
 
”Vi tycker att det är tråkigt att se denna förskola avvecklas och vill verkligen att det ges bra 
förutsättningar även för små förskolor att klara sig ekonomiskt i kommunen. I detta fall 
skulle vi vilja se att man driver förskolan vidare fram till 1 augusti 2019 för att på så sätt ge 
alla barn och vårdnadshavare bra möjligheter att i egen takt söka efter annan förskola. ” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet instämmer i föräldrarnas synpunkter på att beslutet om nedläggning 
kommer alldeles för sent på året. Ska en sådan förändring göras så bör beslutet tas flera 
månader tidigare. Därför var vi med på andrahandskravet på att nedläggningen ska ske om 
ett år istället – även förskolan är läsårsinriktad. Vårt förstahandskrav var dock att avslå 
förslaget om nedläggning. En grund till problemet med förskolan och dess ekonomi är att 
kommunen inte längre har rådighet över lokalerna i och med att de sålts till Rikshem. Dock 
menar vi att det finns många argument för att förskolan ska få vara kvar. Dels för att ett 
behov av fler platser kommer att återkomma om några år, dels för att vi gärna ser mindre 
grupper i förskolan.  
Kalkylen över underlaget för de tre samverkande förskolorna bygger på att de privata 
förskolorna bibehåller som andel av barnen, något som inte alls är en självklarhet. 
Kommunens förskolor kan mycket väl komma att få fler barn som idag valt just de privata 
förskolorna.” 
 
- - - - - 
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§ 197 Dnr KFKS 2018/471 

Genomlysning av ekonomin inom arbets- och 
företagsnämnden 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  
 

Ärende 

Under senhösten framkom att flera av arbets- och företagsnämndens verksamheter skulle 
gå med stort underskott under 2017. I de prognoser som lämnats tidigare under året 
framgick inte att ett underskott av motsvarande storlek riskerade att uppstå. Med anledning 
av detta beslutade kommunstyrelsen att det skulle genomföras en extern granskning av 
arbets- och företagsnämndens ekonomi, främst för de verksamheter som gick med 
underskott.  
 
Granskningsuppdraget bestod i att genomföra en fördjupad analys av arbets- och 
företagsnämndens budget och utfall 2017, med särskilt fokus på verksamheterna 
bostadsförsörjning, ensamkommande barn och unga samt ekonomiskt bistånd.  
 
Resultatet av granskningen delas upp i tre sammanfattande slutsatser gällande ekonomin 
som är återkommande för flera av de underverksamheter som har stått i fokus: 
 

1. Oklarheter i budget och ekonomistyrning. 
2. Bristfälliga underlag och rutiner. 
3. Reflektioner kring arbetssätt och ambitioner. 

 
Resultatet från granskningsuppdraget bekräftar och kompletterar verksamhetens och 
arbets- och företagsnämndens egna analyser i relation till ekonomin. Ett flertal åtgärder för 
att skapa en mer transparent och ändamålsenlig budgetprocess och en effektiv 
ekonomistyrning av verksamheten är initierade och/eller planerade. Arbete med att ta 
tillvara resultatet av granskningen kommer att fortgå under andra tertialet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 89 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 maj 2018 
Arbets- och företagsnämnden den 25 april 2018 § 41 
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Rapporten ” Genomlysning av ekonomin inom arbets-och företagsnämnden, Nacka 
kommun, Mars 2018” 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 89 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
” Det är bra att det görs en genomlysning av nämndens verksamhet av en externpart. Nu 
gäller det att vi även kan ta med oss resultaten från rapporten framåt och omvandla 
rekommendationerna till konkreta åtgärder inom enheten.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det är bekymrande att kontrollen över ekonomin förefaller vara så dålig inom AFNs 
område. Det innebär inte att Vänsterpartiet menar att man slösar med medlen eller att vi 
vill strama åt AFNs ekonomi men det är viktigt att ändå ha kontroll på ekonomin. Det 
rimmar illa när vi i oppositionen ofta anklagas av alliansmajoriteten om budgetförslag som 
man anser är dåligt ekonomiskt förankrade. I jämförelse med detta är 
oppositionsbudgetarna ett under av kontroll, då ska man dessutom tänka på att 
oppositionen ofta förnekas den insyn i ekonomin som vi skulle vilja ha.”  
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Miljöpartiet ställde inför budgetprocessen frågor till Arbets- och företagsnämnden om hur 
de bokade upp intäkter och kostnader. Vi förstod inte hur man räknade men fick inget 
tillfredsställande svar. Nu i och med revisorernas granskning, ser vi att man haft noll och 
inte ens säkerställt att man erhållit de ersättningar från Migrationsverket man har rätt till. 
Det är lite symtomatiskt att Alliansen kräver bättre redovisning från den sittande regeringen 
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samtidigt som man i kommunen har en katastrofalt undermålig redovisning, 
#kastasteniglashus?” 
 
- - - - - 
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§ 198 Dnr KFKS 2018/485 

Nulägesrapportering våren 2018 för VERCITY-piloten 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
År 2014 fattade kommunstyrelsen i Nacka beslut om uppdraget att möjliggöra en 
internationell universitetsetablering i Nacka. Efter utredning och analys har det utvecklat 
sig till VERCITY – en galleria där en mångfald av nationella och internationella 
utbildningsaktörer erbjuder högre utbildning. VERCITY är en del av 
stadsbyggnadsprojektet Bildningskvarteren som startade 2018.  
 
För att utveckla innehållet i VERCITY, tydliggöra visionen, samt marknadsföra Nacka som 
en plats för högre utbildning öppnade Nacka kommun tillsammans med FEI, 
Företagsekonomiska institutet, Nackademin, AcadeMedia och RISE, Research Institutes of 
Sweden, den 23 mars 2018 VERCITY-piloten. VERCITY-piloten är en plats för lärande i 
Nacka Forum där framtidens affärsmodeller för utbildning i samspel mellan flera olika 
aktörer utvecklas, lärmiljöer utforskas och kurser och utbildningar utvecklas.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 91 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 maj 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 91 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 199 Dnr KFKS 2016/343 

Uppföljning av framkomligheten i Nacka för år 2017 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Uppföljningen av kommunens strategi Framkomlighet i Nacka presenterar händelser och 
tillstånd i det regionala trafiksystemet som påverkar Nackas resenärer, liksom restider för 
kollektivtrafik, bil och cykel. Slutsatser i uppföljningen är att kollektivtrafikens 
framkomlighet mot Slussen och på Stadsgårdsleden är begränsad på grund av Slussens 
ombyggnad, vilket lett till ökade körtider mellan Henriksdal och Slussen, vid jämförelse 
2017 mot 2016. Under samma period har dock pendelbåtlinje 80 (Sjövägen) fått ett kraftigt 
ökat resande. Detsamma gäller för cykeltrafiken, där framkomligheten än så länge är 
relativt god och antalet cyklister ständigt ökar. 
 
För biltrafiken märks marginella förändringar i restider för 2017 jämfört med 2016, med en 
viss nedgång i restider under morgonrusningen. För Södra länken fortsätter en positiv 
trend under 2017, antalet avstängningar och antalet avstängningsminuter fortsätter att 
minska. Nackas resenärer har under de senaste åren påverkats till största del av projekt och 
vägavsnitt utanför Nackas geografi. Under kommande år när västra Sicklaön byggs ut 
kommer många av de projekt och vägavsnitt som påverkar Nackas resenärer även att ligga 
inom kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 maj 2018 § 111 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 5 maj 2018 
Uppföljningsrapport Framkomlighet i Nacka 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 maj 2018 § 111 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Viktor Ellström (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Fördröjningen av danvikstullsbrons underhåll förlänger trafikkaoset in mot Slussen med 
flera år, här kan vi socialdemokrater enbart beklaga att den Moderatledda 
landstingsledningen inte lyssnade och valde att inte genomföra renoveringen 
av danvikstullsbron samtidigt som saltsjöbanans. Hade politiken med en röst i Nacka 
kritiserat detta hade man nog kunnat ändra på utfallet.” 
 
Mikaels Carlsson (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan anser att det borde göras mer för att förbättra framkomligheten i kommunen 
speciellt nu när man går in i en fas av intensivt byggande kring våra större vägar. 
Nackalistan har på olika sätt lyft olika förslag på förbättringar och hade gärna sett att den 
styrande majoriteten hade insett allvaret i situationen och bjudit in alla partier till 
”krissamtal”. Trafiksituationen håller nu på att utveckla sig till något som kommer minska 
kommunens attraktivitet för företag men trafiksituationen riskerar också enligt många 
mäklare jag samtalat med vara något som minskar värdet på fastigheterna i kommunen.”    
 
- - - - - 
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§ 200 Dnr KFKS 2018/288 

Justering i kommunstyrelsens delegationsordning 

Beslut 
Punkterna 24 och 25 i kommunstyrelsens delegationsordning ändras så att som delegat 
anges ”enhetschef med ansvar för kommunarkivet”.  
 

24.  Anta dokumenthanteringsplan  Administrativa direktören  
Enhetschef med ansvar 
för kommunarkivet 

25.  Besluta om gallring och bevarande av handlingar som 
inte omfattas av dokumenthanteringsplaner  

Administrativa direktören 
Enhetschef med ansvar 
för kommunarkivet 

 
Om kommunfullmäktige fattar beslut som innebär att benämningen 
”dokumenthanteringsplan” ändras, delegerar kommunstyrelsen till stadsdirektören att 
besluta om motsvarande ändring i delegationsordningen. 
 

Ärende 
Direktörstiteln ”administrativ direktör” tas bort i och med att den person som nu har den 
titeln får en annan direktörstjänst i kommunen. Administrativa direktörens ansvar för 
serviceprocessen tas över av strategi- och förnyelsedirektören. 
 
Det pågår ett arbete med ett nytt arkivreglemente, vilket innebär att begreppet 
”dokumenthanteringsplan” kan komma att ändras. För enkelhetens skull föreslår 
stadsledningskontoret att kommunstyrelsen delegerar till stadsdirektören att besluta om 
ändring av det begreppet i delegationsordningen, om det ändras i arkivreglementet. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 maj 2018 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 201 Dnr KFKS 2018/268 

Mer fastighetsnära insamling av förpackningsavfall och 
returpapper – utveckling av producentansvaren 
Yttrande till regeringen över promemoria M2018/00852/R 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar natur- och trafiknämndens förslag till yttrande.  
 

Ärende 
Regeringen har tagit fram ett förslag som ska utveckla producentansvaren för 
förpackningsavfall och returpapper. Förslaget syftar till att öka mängden insamlade 
förpackningar och returpapper bland annat genom att ställa tydliga krav på framtidens 
system för insamling av detta avfall. Kommunen ställer sig positiv till förslaget i stort men 
påpekar behovet av förtydliganden på vissa punkter. 
 
Natur- och trafiknämnden beredde ett förslag till yttrande från Nacka kommun vid sitt 
sammanträde den 15 maj 2018. Eftersom yttrandet måste ges in senast den 8 juni har 
nämndens förslag lagts fram direkt till kommunstyrelsen. Vid arbetsutskottets sammanträde 
den 22 maj 2018 redovisdess förslagen i promemorian och det förslag till yttrande som togs 
fram för natur- och trafiknämnden.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 93 
Natur- och trafiknämnden den 15 maj 2018 § 87 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 maj 2018 
Förslag till yttrande 2018-05-07 
Regeringskansliets promemoria om mer fastighetsnära insamling av förpackningsavfall och 
returpapper M2018/00852/R 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 93 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterade informationen till protokollet. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 15 maj 2018 § 87 
Natur- och trafiknämnden föreslog att kommunstyrelsen skulle fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun yttrar sig över Regeringskansliets 
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promemoria om mer fastighetsnära insamling av förpackningsavfall och returpapper enligt 
bilaga Förslag till yttrande daterad 7 april 2018. 
Natur- och trafiknämnden beslutade om omedelbar justering av paragrafen. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med natur- och trafiknämndens förslag. 
 
- - - - - 
  



53 (64) 
 

 4 juni 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 202 Dnr KFKS 2018/273 

Förändringar i SL-trafiken 2018/2019 (T19) 
Yttrande till Stockholms läns landsting 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar arbetsutskottets förslag med följande kompletteringar. 
 
Nacka kommun anser att det vore en fördel om busstrafiken i Boo i större utsträckning 
planeras så att man undviker dagens situation med omfattande bilåkande till Orminge 
Centrum och därmed stora behov av infartsparkeringsplatser. Fler busslinjer som går oftare 
ut i bostadsområdena (bl a Kummelnäs och Lännersta), både från Slussen/andra 
målpunkter inne i Stockholm och från Orminge, skulle underlätta detta. 
 
När det gäller tvärbanan så är inga förändringar som påverkar trafiken till och från Sickla 
planerad. Kommunen anser det angeläget att SL försöker få Tvärbanans tidtabell bättre 
anpassad till Saltsjöbanans. Det händer för ofta att spårvagnar har avgått precis när 
Saltsjöbanans tåg (mot Henriksdal) är på väg in till Sickla station, trots att tåget har hållit 
tiden. 
 

Ärende 
Nacka kommun har fått en remiss från Trafikförvaltningen inom Stockholms läns landsting 
angående förändringar i buss-, båt- och spårtrafik som landstinget avser att genomföra i 
december 2018. I Trafikförändringsremissen presenteras förslag på justering av linjer där 
turer utökas, tas bort, förkortas eller förlängs. I förslaget till yttrande föreslås Nacka 
framföra att kommunen tillstyrker de förslag på förändringar som ger en ökad kapacitet i 
kollektivtrafiken. En del förändringar ger emellertid försämrad kapacitet och kommunen 
avstyrker de förändringar som inte kan motiveras eller kompenseras med förbättringar på 
angränsande linjer.  
 
Till exempel överväger SL att dra in buss 425 under mellantrafik alla dagar. Nacka avstyrker 
detta, då denna busslinje försörjer Insjön och Lillebo och att ett nytt verksamhetsområde 
planeras vid Kil. Dessa områden behöver god kollektivtrafikförsörjning.  
SL har lett om buss 53 så att den inte längre passerar Centralstationen. Detta har försämrat 
direktförbindelsen från Nacka till denna viktiga knutpunkt, vilket medfört fler byten. Nacka 
föreslår att buss 53 återigen stannar vid Centralstationen. 
 
Kommunen anser också att fler busslinjer borde gå ut i bostadsområdena och att 
Tvärbanans tidtabell anpassas bättre till Saltsjöbanans tidtabell. 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 94 
Arbetsutskottets förslag till yttrande 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 29 april 2018 
Trafikförvaltningens förslag på trafikförändringar i SL-trafiken 2018/2019 (T19) 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 94 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen avge svar på remissen i 
enlighet med trafikenhetens förslag, med följande komplettering:  
 
SL överväger att dra in buss 425 under mellantrafik alla dagar. Nacka avstyrker detta, då 
denna busslinje försörjer Insjön och Lillebo och att ett nytt verksamhetsområde planeras 
vid Kil. Dessa områden behöver god kollektivtrafikförsörjning.  
SL har lett om buss 53 så att den inte längre passerar Centralstationen. Detta har försämrat 
direktförbindelsen från Nacka till denna viktiga knutpunkt, vilket medfört fler byten. Nacka 
föreslår att buss 53 återigen stannar vid Centralstationen.  
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), Sidney Holm (MP), 
Khashayar Farmanbar (S) och Mikael Carlsson (NL), att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med arbetsutskottets förslag, med följande komplettering. 
 
”Nacka kommun anser att det vore en fördel om busstrafiken i Boo i större utsträckning 
planeras så att man undviker dagens situation med omfattande bilåkande till Orminge 
Centrum och därmed stora behov av infartsparkeringsplatser. Fler busslinjer som går oftare 
ut i bostadsområdena (bl a Kummelnäs och Lännersta), både från Slussen/andra 
målpunkter inne i Stockholm och från Orminge, skulle underlätta detta.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), Sidney Holm 
(MP) och Mikael Carlsson (NL), på följande tillägg i yttrandet. 
 
”Allmänt 

• Nacka växer snabbt. Med den växande befolkningen föds samhällsservice och 
kommers. Vi ser gärna att fler av kommunens invånare har möjlighet att arbeta och 
göra sina ärenden i Nacka. Därför vore det på sin plats att utreda nyttan med lokala 
tvärlinjer för att underlätta viktiga funktioner i Nacka.  

• Utöka sluthållplatser utöver Slussen. Kommunen anser att det behövs fler platser 
för avstigningar av Nacka/Värmdö bussarna i stan. C-bussarna som går till 
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centralen är ett bra exempel på det, andra destinationer kan vara Gullmarsplan, 
Kista och Östra station. 

• Båttrafik och anslutningstrafik. Kommunen anser att det behövs fler 
anslutningsbussar till båthållplatser och även ökad kapacitet för båttrafiken. 

Busstrafiken Sicklaön 
• Linje 840 Linje 840 (Nacka Strand – Handenterminalen) nämns inte i 

Trafikförvaltningens PM. Kommunen utgår då från att det blir oförändrad trafik. 
Denna busslinje är mycket viktig för tvärförbindelser med Älta och (övriga) 
Södertörn. 

Saltsjöbanan 
• Kommunen vill påpeka det angelägna att landstinget genomför de planerade 

byggena av nya tågmötesplatser, så att turtätheten kan öka. Dessa byggen bör ske 
när Saltsjöbanan ändå ska vara avstängd mellan Saltsjö-Järla och Henriksdal för 
bygget av tågbron vid Nacka station. 

Tvärbanan 
• Inga förändringar som påverkar trafiken till och från Sickla är planerad. 

Kommunen anser det angeläget att SL försöker få Tvärbanans tidtabell bättre 
anpassad till Saltsjöbanans. Det händer för ofta att spårvagnar har avgått precis när 
Saltsjöbanans tåg (mot Henriksdal) är på väg in till Sickla station, trots att tåget har 
hållit tiden.” 

 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till punkt 6, om Tvärbanan, i Khashayar Farmanbars 
yrkande. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen biföll Mats Gerdaus tilläggsyrkande och hans yrkande om att bifalla 
punkt 6, om Tvärbanan, i Khashayar Farmanbars tilläggsyrkande. 
 
Kommunstyrelsen avslog övriga punkter i Khashayar Farmanbars tilläggsyrkande. 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Nacka växer och fler människor flyttar till Nacka. Nacka passerade 100.000-strecket 
sommaren 2017 och prognosen fram till år 2030 pekar på en ökning till ca 140.000. Det 
medför ett ökat tryck på trafikapparaten, vilket måste finnas med i den framtida 
planeringen. Både vägnätet och spårtrafiken behöver byggas ut. Fler bussar behövs och 
med det en effektiv bussterminal med hög kapacitet vid Slussen. En bussterminal kommer 
också att byggas i anslutning till kommande t-banestation i Nacka Forum. Där kommer en 
framtida kollektivtrafikknut att bildas. Det behövs också att vissa busslinjer ansluter till 
andra platser än Slussen. Vissa linjer/turer skulle kunna gå till Gullmarsplan, Centralen och 
Liljeholmen och till den nya spårvägsstationen i Sickla. Vidare kan bussar ansluta till 
bryggor längs Nackas norra kust för båttrafik in och ut från Stockholm. Inte minst 
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Sjövägens bryggor är intressanta för att få fler att ta båten. Det behövs också fler 
infartsparkeringar för att få fler bilister att ställa bilen vid större hållplatser och stationer för 
vidare färd med kollektivtrafik.  
 
För att det ska vara attraktivt att välja kollektivtrafiken behövs fler busslinjer som går direkt 
ut motorvägen för snabbare transporter, då det finns busskörfält som gör att bussarna 
kommer fram även vid bilköer. Det kan locka bilister att ta bussen i stället. Det kommet 
också att behövas modernare och miljövänliga bussar som inte drivs på fossila bränslen. Så 
klart ska det finnas kontaktuttag för laddning och WiFi ombord. 
 
På senare år har fler båtlinjer börjat trafikera Nackas många allmänna bryggor. Projektet 
Sjövägen har blivit permanentat och man kan åka på SL-kortet in till staden och även ut till 
Lidingö. Antalet båtar och turer behöver dock bli fler. Det behövs också modernare och 
miljövänligare båtar. Eldrift och/eller biogas finns nu som möjliga drivmedel och som kan 
ersätta diesel och olja. Det är viktigt att båtar sätts in som har högre kapacitet än de 
nuvarande. Och det ska finnas gratis WIFI ombord. Båttrafiken kan utgöra ett bra 
alternativ under den tid Slussen byggs om och har begränsad kapacitet.  Centerpartiet vill 
att Nacka ska bygga om bryggorna för smidigare tilläggning och för nya moderna båtar.  
 
Bostadsområdet Tollare byggs nu ut för fullt. Centerpartiet anser att man bör utreda 
intresse och möjligheter till en färjeförbindelse över sundet till Fisksätra. Det skulle kunna 
underlätta kommunikationerna mellan olika områden i kommunen. Vattenvägarna kan bli 
fler i Nacka.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp 
 
”Socialdemokraterna vill lyfta tre viktiga frågor som kommunen bör utreda och arbeta med 
för att underlätta för Nackas kommuninvånare:  

• Ringlinjer i Nacka. Nacka växer snabbt. Med den växande befolkningen föds 
samhällsservice och kommers. Allt fler av kommunens invånare gör sina ärenden i 
Nacka. Därmed finns ett ökat behov för att skapa fler linjer mellan viktiga 
funktioner i Nacka.  

• Utöka sluthållplatser utöver Slussen. Socialdemokraterna anser att det behövs fler 
platser för avstigningar av Nacka/Värmdö bussarna i stan. C-bussarna som går till 
centralen är ett bra exempel på det. Socialdemokraterna anser att kommunen bör 
arbeta för att se över fler möjliga avstigningsplatser för att minska trycket på 
Slussen. Ex Gullmarsplan, Östrastation med mera. 

• Båttrafik och anslutningstrafik. Socialdemokraterna anser att vi bör utöka 
båttrafiken och bussar i anslutningen till båttrafiken.” 

 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
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”Vi ser i förslaget från SL och det Alliansstyrda landstinget att flera busslinjer förstärks i 
Nacka, vilket är väldigt välkommet. Vi har föreslagit ytterligare några förstärkningar som vi 
anser är angelägna i det yttrande som nu går in till SL.  
 
Vi röstade emot oppositionens förslag som presenterades på mötet. Inte för att det är 
dåliga förslag i sig, utan för att det inte har med SL:s trafikförändringar till hösten att göra. 
Sedan länge har vi i andra sammanhang fört fram synpunkter om mer båttrafik, att 
Saltsjöbanan behöver dubbelspår för att kunna åka med tätare trafik och att få fler 
målpunkter inne i Stockholm för busstrafiken från Nacka (bl a i vår skrivelse om att ta fram 
en framkomlighetsstrategi från februari 2015). Det är i och för sig välkommet att S nu inser 
att vi behöver göra de förbättringar som vi föreslagit sedan länge, men det är fel forum att 
föra fram dem här.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Miljöpartiet instämmer i stort med yttrandet kring förändringarna i kollektivtrafiken för 
Nacka kommuns del. Vi saknar dock en stor bussatsning: en direktbuss från Sveriges mest 
tätbefolkade plats Fisksätra in till Stockholm (innanför tullarna) under Saltsjöbanans 
ombyggnad. 
Om vi på allvar ska ställa om hur vi reser så är kollektivtrafiken nyckeln till en hållbar 
vardag och värld. I Nacka är det viktigt att vägarna kan avlastas eftersom det är både nacka- 
och värmdöbor som använder dem för att ta sig in till Stockholm. Tack vare Nackas 
kustnära läge är båtar något som behöver prioriteras. Visst är en utökning av linje 80s 
tidtabell bra och Miljöpartiet förutsätter att en till båt och tätare turer inte bara övervägs, 
utan också faktiskt blir verklighet. Men den räcker inte. Vi behöver fler elektrifierade 
båtlinjer, in minst under Slussens ombyggnad. 
Att cyklister kan ha möjlighet att ta med sig cykeln i kollektivtrafiken är viktigt för att öka 
attraktivitet och tillgänglighet. I en kommun som Nacka kan pendlingsavstånden vara långa 
för den som cyklar. Att då kunna ha valet att ta cykeln ena vägen och kollektivtrafiken den 
andra är något som skulle göra att fler cyklar. Undersökningar visar att så många som 40 % 
fler personer skulle cykla om det var enklare att ta cykeln med sig. Även säkra 
cykelparkeringar i kollektivtrafiknära lägen är viktigt och något som är viktigt för att öka 
antalet kombinerade cykel-kollektivtrafikpendlare. 
För Nackas del ser Miljöpartiet att vi i framtiden kommer att både behöva och vara 
beroende av mindre matarbussar. Det finns många småhusområden där elektrifierade 
matarbussar kan ta boende till större kollektivtrafiknoder och här behöver landstinget gå 
före och testa denna typ av kollektivtrafik.” 
 
- - - - - 
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§ 203 Dnr KFKS 2018/388 

Finansiering av infrastruktur med skatt eller avgift  
Yttrande över slutbetänkande till Finansdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar enhetens för strategisk stadsutveckling förslag till yttrande. 
 

Ärende 
Kommittén om finansiering av offentliga infrastrukturinvesteringar via skatter, avgifter och 
privat kapital har överlämnat sitt slutbetänkande till regeringen. Kommittén har utrett om 
större offentliga infrastrukturinvesteringar kan finansieras genom uttag av en särskild statlig 
skatt eller avgift. I slutbetänkandet konstateras att vare sig avgift eller skatt är en lämplig 
lösning. 
 
I förslaget till yttrande skriver Nacka kommun att man delar kommitténs slutsats och 
framhåller att det ur ett kommunalekonomiskt perspektiv inte är lämpligt att finansiera 
offentlig infrastruktur genom uttag av en särskild statlig skatt eftersom en sådan modell 
skulle drabba kommunen som fastighetsägare negativt. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 maj 2018 § 112 
Enheten för strategisk stadsutveckling, tjänsteskrivelse den 7 maj 2018 
Förslag till yttrande 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 maj 2018 § 112 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar enhetens för strategisk stadsutveckling förslag till yttrande daterat 
den 7 maj 2018 enligt bilaga 1. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 204 Dnr KFKS 2018/129 

Grön infrastruktur – Förslag till regional handlingsplan 
för Stockholms län 
Remissyttrande till Länsstyrelsen i Stockholms län 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar enhetens för strategisk stadsutveckling förslag till yttrande. 
 

Ärende 
Nacka kommun har beretts möjlighet att yttra sig över Länsstyrelsen i Stockholms läns 
förslag till Grön infrastruktur - Regional handlingsplan för Stockholms län. 
Handlingsplanen berör allt från planeringsfrågor till markanvändning och naturvård. Varje 
län ska ta fram en handlingsplan som ska vara klar den 1 oktober 2018. I Stockholms län 
finns nära kopplingar till arbetet med regional grönstruktur i den regionala 
utvecklingsplanen för Stockholmsregionen, RUFS 2050. Handlingsplanen beskriver behov 
av insatser och åtgärder utanför RUFS 2050 fokusområden. 
 
I förslag till yttrande till Länsstyrelsen föreslås Nacka kommun framförallt framföra 
följande: Det regeringsuppdrag som gavs till länsstyrelserna 2015 avseende regionala 
handlingsplaner för grön infrastrukturen är relativt löst formulerat och det återspeglas 
dessvärre i den förslagna handlingsplanen. Nacka kommun ifrågasätter handlingsplanens 
användbarhet och anser att den regionala utvecklingsplanen redan visar på inriktningen för 
regionens/länets gröna infrastruktur. Länsstyrelsen pekar ut ett regionalt samband för 
ädellöv som är särskilt viktigt att stärka mellan Södra Djurgården över Kvarnholmen och 
Sickla ner mot Nackareservatet. I förslag till yttrande framhålls att Nacka kommun strävar 
efter att uppfylla tunnelbaneavtalets bostadsåtagande och tar hänsyn till kvarvarande 
ekmiljöer i möjligaste utsträckning. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 maj 2018 § 113 
Enheten för strategisk stadsutveckling, tjänsteskrivelse den 14 maj 2018 
Förslag till yttrande 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 maj 2018 § 113 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen antar enhetens för strategisk stadsutveckling förslag till yttrande, daterat 
2018-05-07, enligt bilaga 1. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Viktor Ellström (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp.  
  
”Tanken med en regional handlingsplan för grön infrastruktur är en god sådan, tyvärr har 
denna vattnats ned i samband med RUFS:en. Det vi nu ser saknar substans och utfallet 
kommer därför bli begränsat. Vi lever i ett län med en hög skepticism 
mot samarbete mellan kommuner. Det vill vi Socialdemokraterna ändra på, det är så vi 
löser trafikproblemen och bostadsbristen i vårt län.”   
 
- - - - - 
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§ 205 Dnr KFKS 2018/144 

Valdeltagande 
Politikerinitiativ den 19 februari 2018 av Rolf Wasteson (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att det är en fråga för de politiska partierna att arbeta för ett 
högt valdeltagande. 
 

Ärende 
Rolf Wasteson (V) yrkar att kommunstyrelsen ska ta initiativ för att öka valdeltagandet i 
Nacka och det särskilt i områden där valdeltagandet vid senaste valen varit lägre än i övriga 
Nacka. Stadsledningskontoret delar den uppfattning som valnämnden tidigare framfört, att 
det är en fråga för partierna att genom sitt arbete i valrörelsen, motivera medborgarna att 
rösta. Partierna får också partistöd för detta arbete. Valdeltagandet i Nacka är bland de 
högsta i landet. Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen ska notera att detta är 
en fråga för de politiska partierna. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 108 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 15 maj 2018 
Politikerinitiativ 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 108 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar att det är en fråga för de politiska partierna att arbeta för ett 
högt valdeltagande. 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), Sidney Holm 
(MP) och Mikael Carlson (NL), bifall till förslaget i initiativet. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Ett högt valdeltagande är en förutsättning för att valet ska ha legitimitet. Ett lågt 
valdeltagande kan bottna i, eller åtminstone medföra, att tilliten till samhället är lågt. Därför 
är frågan om valdeltagande en demokratisk fråga. Partierna gör insatser för att få fler röster 
och ofta därmed också för ett ökat valdeltagande. Men kommunen som opartisk kraft har 
en viktig roll att spela att arbeta för ett högt valdeltagande. Därför är det helt fel det som 
anges i svaret på Vänsterpartiets politikerinitiativ, att detta enbart är en fråga för partierna.” 
 
- - - - - 
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§ 206 

Övriga frågor 

Politikerinitiativ – Utreda möjlighet att bredda Saltsjöbadsleden mellan 
Fisksätra och Saltsjöbaden 
Politikerinitiativ den 4 juni 2018 av Mats Gerdau (M) med förslag om att 
Stadsledningskontoret bör få i uppdrag att utreda konsekvenserna av en breddning av 
vägen när det gäller kostnader, framkomlighet och trafiksäkerhet.  

Beslut 
Kommunstyrelsen överlämnar politikerinitiativet till stadsledningskontoret för utredning 
och förslag till beslut. 
 
Protokollsanteckning 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp  
 
”Politikerinitiativ om Saltsjöbadsleden: Vi noterar att även moderaterna nu kommit fram 
till att behöva se över lösningen för cyklar och bilar på Saltsjöbadsleden. Något som vi 
socialdemokrater påpekat under en tid.” 
 

Fråga om fotbollstältet vid Nacka idrottplats 
Khashayar Farmanbar (S) frågar hur långt kommunen kommit med fläktarna i 
fotbollstältet. 
Mats Bohman, trafik- och fastighetsdirektör svarar att fläktar är kostsamma. Dessutom 
kommer de inte vara på plast förrän i vinter när behovet inte är lika stort. Den nya 
placeringen av tältet är ännu inte klar. Luftkvalitetsmätningar är gjorda och svar på 
mätningarna kommer under juni månad. 

Protokollsanteckning 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Fotbollstältet vid Nacka IP: 
Fotbollstältet gav goda möjligheter till fotbollsspel under vintern, men har inneburit svåra 
utmaningar för sommaren. Jag ställde frågor 

• Har den fläkt och ventilation som talats om upphandlats? Finns det ett tidsestimat? 
• Har samtal förts med föreningarna om ev annan plats? 
• Vilken kvalitet håller luften inne i tältet? 
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Till svar fick jag att tjänstemännen tror att det blir för dyrt att installera något 
luftventilationssystem, och det pågår ingen aktivitet att lösa den frågan. Inga samtal har fört 
än om ny plats. Mätning har gjorts av luftkvaliteten i tältet och svar beräknas komma nästa 
vecka.” 
 
- - - - - 
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